
1 
 

 
 

P R O T O K Ó Ł Nr 1/2014 
 

 z I sesji Rady Miasta Gorzowa Wlkp. odbytej w dniu 1 grudnia 
2014r. o godz.13.00 w sali narad Urzędu Miasta Gorzowa Wlkp. przy ul. 
Sikorskiego 3-4. 
 
Sesje zwołano postanowieniem Wojewódzkiego Komisarza Wyborczego w 
Gorzowie Wlkp. – załącznik nr 1 do protokołu. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta 
poprzez doręczenie im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 25 - zgodnie z listą 
obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i goście zaproszeni, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 
2. Przyjęcie dziennego porządku obrad. 
3. Złożenie ślubowania przez radnych. 
4. Wybór przewodniczącego i zastępcy lub zastępców. 
5. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Prezydenta Miasta. 
6. Zamknięcie obrad. 
 
Ad.1  Otwarcie sesji i stwierdzenie ich prawomocno ści. 
 
Sesję otworzyła i jej obradom do czasu wyboru Przewodniczącego Rady 
Miasta przewodniczyła radna senior – Grażyna Wojciechowska, która 
stwierdził wymagane quorum do obradowania. 
 
Grażyna Wojciechowska - pragnę zapewnić, że dołożę wszelkich starań, aby 
obrady I sesji przebiegały sprawnie i zgodnie z prawem.  
 
Ad.2  Przyj ęcie dziennego porz ądku obrad. 
 
Grażyna Wojciechowska - porządek obrad przygotowany przez Komisarza 
Wyborczego, wszyscy radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 
Stwierdzam, ze Rada Miasta Gorzowa Wlkp. będzie obradowała na I sesji 
według przedstawionego porządku. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację.  
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Ad.3  Zło żenie ślubowania przez radnych. 
 
Grażyna Wojciechowska - zanim odczytam rotę ślubowania zgodnie z tradycją 
proszę radnego najmłodszego wiekiem pana Patryka Broszko o podejście do 
mównicy i wyczytywanie w kolejności alfabetycznej nazwisk i imion radnych 
zgodnie z listą obecności. Państwa radnych po wyczytaniu proszę o 
potwierdzenie woli ślubowania słowem „Ślubuję”.  Informuję, że po słowie 
„Ślubuję” każdy radny może dodatkowo wypowiedzieć formułę: „ Tak mi 
dopomóż Bóg”. 
 
Po odczytaniu roty przez p.Grażynę Wojciechowską, radni wywołani przez 
p.P.Broszko – najmłodszego wiekiem radnego złożyli ślubowanie.  
Ślubowanie złożyło 25 radnych, zgodnie z listą obecności. 
 
Grażyna Wojciechowska - gratuluję i stwierdzam, że radni, którzy złożyli 
ślubowanie, objęli mandat radnego Rady Miasta Gorzowa Wlkp. Jestem 
przekonana, że współpraca między Radą Miasta a Prezydentem nabierze 
nowej jakości, a radni zasiadający w tych ławach po raz pierwszy wniosą 
powiew świeżości i niestandardowego spojrzenia na nasze miasto, natomiast 
starsi stażem radni służyć będą doświadczeniem i znajomością procedur 
pracy Rady. Dzięki takiemu połączeniu sprawniej i celniej będą zaspokajane 
potrzeby oraz oczekiwania mieszkańców Gorzowa Wlkp. Proszę się nie dziwić 
marzę o tym, żebym w tej kadencji nie musiała przypominać radnym co 
ślubowali podczas ślubowania dla mieszkańców i dla swojego miasta. 
Pamiętajcie my - wcześniej urodzeni jesteśmy do Państwa dyspozycji.  
 
Ad.4  Wybór przewodnicz ącego i zast ępcy lub zast ępców. 
 
Grażyna Wojciechowska - zgodnie z art.19 ust.1 ustawy o samorządzie 
gminnym oraz § 19 ust. 2 Statutu Miasta Gorzowa Wlkp. Rada wybiera 
Przewodniczącego Rady w głosowaniu tajnym. Procedura wyboru 
przewodniczącego przebiega następująco: Zgłaszanie i prezentacja 
kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Miasta, Powołanie Komisji 
Skrutacyjnej, Przeprowadzenie głosowania, Podjęcie uchwały stwierdzającej 
wybór. W związku z powyższym proszę o zgłaszanie kandydatów oraz o 
ewentualne ich przedstawienie. 
Jerzy Synowiec – zgłaszam kandydaturę p.Roberta Surowca – radnego Klubu 
PO na Przewodniczącego Rady Miasta. Pełnił funkcje przewodniczącego już 
wcześniej, poprzednio szef Komisji Budżetu i Finansów. 
Grażyna Wojciechowska – czy p. R.Surowiec wyraża zgodę na 
kandydowanie? 
Robert Surowiec – tak. 
Grażyna Wojciechowska – czy są kolejne zgłoszenia? Nie widzę dalszych 
zgłoszeń. Dla formalności proponuje przegłosować zamknięcie listy 
kandydatów na przewodniczącego Rady Miasta.  
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W głosowaniu jawnym za zamknięciem listy kandydatów na 
przewodniczącego Rady Miasta, głosowało 25 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Grażyna Wojciechowska - przystępujemy do powołania Komisji Skrutacyjnej. 
Proponuję by Komisja pracowała w składzie czteroosobowym- po jednej 
osobie z klubów radnych. Proszę o składnie kandydatów do prac w tej komisji. 
Przypominam, że osoby kandydujące nie mogą wchodzić w skład Komisji 
Skrutacyjnej. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Do komisji skrutacyjnej zaproponowano radnych: G.Musiałowicz, 
K.Kochanowski, I.Piotrowicz i K.Kielec. Zaproponowani radni wyrazili zgodę na 
pracę w komisji skrutacyjnej. 
 
W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednomyślnie 25 głosami, opowiedziała 
się za zatwierdzeniem komisji skrutacyjnej w składzie: radny G.Musiałowicz, 
radny K.Kochanowski, radna I.Piotrowicz i radny K.Kielec. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Grażyna Wojciechowska - ogłaszam przerwę w trakcie, której komisja 
skrutacyjna ukonstytuuje się i przygotuje procedurę głosowania. 
 
Po przerwie : 
Krzysztof Kochanowski – w imieniu komisji skrutacyjnej przedstawił zasady 
głosowania. 
 
Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
Grażyna Wojciechowska – ogłaszam przerwę, do czasu zakończenia prac 
przez komisję skrutacyjną.  
 
Po przerwie. 
Krzysztof Kochanowski - odczytał protokół komisji skrutacyjnej z 
przeprowadzonego głosowania – załącznik nr 6 do protokołu. 
Grażyna Wojciechowska - aby ostatecznie zatwierdzić wynik głosowania Rada 
Miasta jest zobligowana do podjęcia uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Miasta.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Miasta, głosowało 24 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i 1 wstrzymującym się – załącznik nr 7 do protokołu. 
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Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Grażyna Wojciechowska - gratuluję p.Robertowi Surowcowi i życzę owocnej 
pracy. W poczuciu dobrze spełnionego obowiązku proszę przewodniczącego 
Rady o dalsze prowadzenie obrad.  
 
Prowadzenie obrad przej ął Przewodnicz ący Rady – R.Surowiec. 
 
Robert Surowiec – dziękują za zaufanie. Sądzę, że to będzie wyjątkowa Rada. 
Jak patrzę na Państwa, na twarze tak chętne do pracy, z jednej strony na 
świeżość i nowość, a z drugiej strony doświadczenie, jak zerkam w oczy 
nowemu Prezydentowi, to mam nadzieję, że Gorzów Wlkp. się zmieni 
całkowicie. Tego sobie i Państwu życzę. Chciałbym podziękować 
p.J.Sobolewskiemu, który był Przewodniczącym Rady poprzedniej kadencji. 
Mam nadzieję, że będę potrafił tak dobrze dowodzić Radzie jak Ty do tej pory. 
Przechodzimy do drugiej części punktu czwartego porządku obrad do wyboru 
wiceprzewodniczących Rady Miasta. Zgodnie z art. 19 ust. 1 Ustawy o 
samorządzie gminnym oraz par. 19 ust.2 Statutu Miasta Gorzowa Wlkp. Rada 
wybiera od 1-3 wiceprzewodniczących Rady. Proszę o zgłaszanie kandydatów 
oraz o ich ewentualne przedstawienie. Przypominam, że zgłoszony kandydat 
musi wyrazić zgodę na kandydowanie, dlatego każdorazowo będę zwracał się 
z zapytaniem do zgłoszonego kandydata, czy wyraża zgodę. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – zgłaszam kandydaturę naszego radnego 
klubowego p.Zbigniewa Syski, który jest doktorem nauk społecznych PAN z 
ogromnym doświadczeniem. Jest również doradcą metodycznym w WOM. Ma 
duże doświadczenie i ogromną wiedzę, stąd uważam, że ta kandydatura 
będzie odpowiednia na to stanowisko i pozwoli dobrze zarządzać, jeśli chodzi 
o Radę Miasta. 
Robert Surowiec – czy p.Syska wyraża zgodę? 
Zbigniew Syska – wyrażam. 
Marcin Kurczyna – radni Klubu SLD stawiają na kompetencję i doświadczenie, 
dlatego zgłaszamy osobę wieloletniego Przewodniczącego i 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta p.Jana Kaczanowskiego.  
Robert Surowiec – czy p.Kaczanowski wyraża zgodę? 
Jan Kaczanowski – wyrażam. 
Mirosław Rawa – w imieniu Klubu Radnych PiS zgłaszam radnego 
S.Pieńkowskiego – jest stosunkowo młodym człowiekiem, dobrze, a nawet 
bardzo dobrze wykształconym, inżynierem chemikiem, posiada dyplom MBA w 
dziedzinie zarządzania. Jest jednym z najaktywniejszych radnych poprzedniej 
kadencji. I co ważne, mieszkańcy w wyborach wyrazili do Niego bardzo duże 
zaufanie., zrobił spośród nas trzeci wynik w Gorzowie Wlkp. Uważamy, że 
będzie dobrym Wiceprzewodniczącym Rady.  
Robert Surowiec – czy p.Pieńkowski wyraża zgodę? 
Sebastian Pieńkowski – wyrażam. 
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Robert Surowiec - czy są kolejne zgłoszenia? Nie widzę dalszych zgłoszeń. 
Dla formalności proponuję przegłosować zamknięcie listy kandydatów na 
wiceprzewodniczących Rady Miasta.  
 
W głosowaniu jawnym za zamknięciem listy kandydatów na 
wiceprzewodniczących Rady Miasta, głosowało 25 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Robert Surowiec - proponuję aby skład Komisji Skrutacyjnej pozostał bez 
zmian.  
 
Propozycje przyjęto przez aklamację. 
 
Robert Surowiec - ogłaszam przerwę w trakcie, której komisja skrutacyjna 
ukonstytuuje się i przygotuje procedurę głosowania.  
 
Po przerwie : 
Krzysztof Kochanowski – w imieniu komisji skrutacyjnej przedstawił zasady 
głosowania. 
 
Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczących Rady Miasta. 
 
Robert Surowiec – ogłaszam przerwę, do czasu zakończenia prac przez 
komisję skrutacyjną. 
 
Po przerwie. 
Krzysztof Kochanowski - odczytał protokół komisji skrutacyjnej z 
przeprowadzonego głosowania – załącznik nr 10 do protokołu. 
Robert Surowiec – dziękuje i gratuluję Panom Wiceprzewodniczącym, życzę 
udanej i efektywnej współpracy. Aby ostatecznie zatwierdzić wynik głosowania 
Rada Miasta jest zobligowana do podjęcia uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczących Rady Miasta. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczących Rady Miasta, głosowało 25 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się – załącznik nr 11 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Robert Surowiec - zanim przejdziemy do dalszego punktu obrad pragnę 
podziękować ustępującemu Prezydentowi Miasta Panu Tadeuszowi 
Jędrzejczakowi, który dzisiaj jest nieobecny w związku z objęciem mandatu 
radnego Sejmiku Województwa Lubuskiego, a więc podziękowania złożę na 
ręce Pani Ewy Piekarz pierwszego zastępcy ustępującego Prezydenta Miasta. 
Ewa Piekarz – Z-ca Prezydenta Miasta – w imieniu kończącego swoją 
kadencję Prezydenta Tadeusza Jędrzejczaka, w imieniu Jego zastępców, 
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Skarbnika, Sekretarza, chciałabym złożyć gratulacje p.Jackowi Wójcickiemu – 
wyboru na Prezydenta Miasta Gorzowa Wlkp. i uzyskania imponującego 
poparcia mieszkańców naszego miasta. Wszystkim Radnym, którzy złożyli 
dziś ślubowanie życzę osiągnięcia najlepszych wyników w swoich okręgach 
wyborczych i nowym władzom Rady Miasta. Przewodniczącemu, Jego 
Zastępcom, gratuluje tak zgodnego wyboru. Miasto jest w dobrej kondycji 
finansowej, planowany na 31 grudnia 2014r. dług wynosi 161.340tys.zł. co 
stanowi 32,18% planu dochodów, a jest szansa, że ten wynik będzie trochę 
lepszy. Jest to jeden z najlepszych wyników w Polsce i stwarza to realne 
podstawy do rozwoju w przyszłej perspektywie finansowej wsparcia z UE. 
Oczywiście trzeba dbać o stosowanie reżimu pozwalającego na planowanie 
wkładu własnego do projektów, które miasto chce realizować. Mamy 
wynegocjowane wsparcie na rozwój miejskiego obszaru funkcjonalnego, w 
ramach instrumentu jakim są Zintegrowane Inwestycje Terytorialne. W całym 
województwie lubuskim z rezerwy programowej, otrzymaliśmy wspólnie na 
dwa obszary funkcjonalne 66,6mln.euro, po negocjacjach przedstawicieli gmin 
Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Gorzowa Wlkp. i Zielonej Góry z 
Marszałkiem Województwa Lubuskiego dodatkowo otrzymaliśmy z 
podstawowej alokacji środki, które pozwoliły na wygospodarowanie dla 
Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Gorzowa Wlkp. prawie 50mln.euro. Z 
tych środków na rozwój zrównoważonego transportu, w szczególności na 
ścieżki rowerowe, które będą służyły dojazdom do pracy, a także na budowę 
elementów infrastruktury komunikacji publicznej w gminach strefy zewnętrznej 
przewidziano 7,2mln.euro. Na termomodernizacje budynków użyteczności 
publicznej, a więc szkoły, przedszkola, urzędy wszystkich gmin w Miejskim 
Obszarze Funkcjonalnym – ok.6mln.euro. Na infrastrukturę edukacji 
zawodowej, ze sztandarową inwestycją jaką jest Centrum Edukacji 
Zawodowej, mamy zarezerwowane 7,2mln.euro i do tego gotową koncepcję. 
Na infrastrukturę drogową dedykowaną inwestycji jaką jest ul.Kostrzyńska 
mamy 6,5mln.euro i projekt za blisko 1mln.zł., który będzie gotowy w I 
kwartale 2015r. Na zbrojenie terenów inwestycyjnych we wszystkich 5 
gminach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego mamy zarezerwowane 
4mln.euro. Na promocje gospodarczą i turystyczną – 1mln.euro. Dodatkowo 
projekty te będę wspomagane i uzupełniane z Europejskiego Funduszu 
Społecznego, na rozwój edukacji ogólnej na wszystkich poziomach od 
przedszkola do liceum i edukację zawodową – 6,8mln.euro. Wiemy też, że 
projekt dotyczący środków na realizację Systemu Zintegrowanego Transportu 
Miejskiego wart 406mln.zł. z Programu Operacyjnego Infrastruktura i 
Środowisko, ma dużą szansę na wsparcie minimum 40mln.euro. Ponadto 
miasto ma szansę pozyskać środki na budowę II etapu Centrum Edukacji 
Zawodowej, jakim będzie budowa Zespołu Szkół Artystycznych oraz 
modernizację wschodniego wylotu drogi krajowej nr 22 od ronda Sybiraków do 
granic Miasta. Z budżetu państwa mamy zapewnione środki na budowę 
systemu odprowadzenia wód opadowych z rejonu zachodniej części miasta i 
otrzymaliśmy 50% na projekt o wartości 57mln.zł. Miasto jest w trakcie 
realizacji projektu „reedukacja emisji zanieczyszczeń powietrza w śródmieściu 
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Gorzowa Wlkp.” tzw. projekt KAWKA o wartości ponad 70mln.zł., z którego 
część realizowana przez miasto to 38,5mln.zł. Środki z dotacji i pożyczki, 
pochodzą z WFOŚ i NFOŚ. Te projekty będą wzmacniane przez projekty 
realizowane przez spółki miejskie. Będą to projekty realizowane przez PWiK 
takie jak: optymalizacja zarządzania istniejącymi sieciami wodociągowymi i 
kanalizacyjnymi, inwestycje mające na celu ograniczenie zużycia energii i 
efektywniejszego jej wykorzystania, automatyzacja procesów oczyszczania 
ścieków i uzdatniania wody, a także inwestycje mające na celu dalsza 
poprawę wyposażenia obszarów rozwijających się w sieci wodociągowej i 
kanalizacyjnej oraz wymianę zużytej sieci wodociągowej. Zakład Utylizacji 
Odpadów będzie realizował projekty: budowa termicznego zakładu 
unieszkodliwiania odpadów dla regionu północnego województwa lubuskiego z 
produkcją energii elektrycznej i cieplnej, z instalacją do suszenia osadów 
pościekowych. Budowa kwatery na azbest na potrzeby województwa 
lubuskiego. Rekultywacja istniejącego składowiska odpadów i budowa punktu 
selektywnego składowiska odpadów komunalnych i niebezpiecznych na 
potrzeby północnej części województwa. Ponadto spółka z o.o. jakim jest MZK 
przygotowuje się do realizacji części projektu dotyczącej taboru oraz 
modernizacji zajezdni w ramach systemu zrównoważonego transportu 
miejskiego w Gorzowie Wlkp. Panie Prezydencie, macie przygotowany dobry 
start. Życzę abyście wykorzystywali wszystkie szanse, podejmowali trafne 
decyzje służące dobru miasta i jego mieszkańców. Powodzenia.  
 
Ad.5  Zło żenie ślubowania przez nowo wybranego Prezydenta 

Miasta. 
 
Robert Surowiec – proszę wszystkich o powstanie, zgodnie z art.29a ustawy z 
dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym proszę p.Jacka Wójcickiego, 
wybranego w wyborach powszechnych w dniu 16 listopada 2014r. o złożenie 
ślubowania. 
 
Pan Jacek Wójcicki składa ślubowanie. 
 
Robert Surowiec – stwierdzam, że Prezydent Miasta złożył przed Radą Miasta 
ślubowanie. 
 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – jestem bardzo przejęty, bo po raz 
pierwszy staję przed Państwem jako Prezydent Gorzowa Wlkp. To wielka, 
wyjątkowa chwila, otwieram zupełnie nowy rozdziała w historii miasta. Wiem, 
że wielu czekało na to od lat. Dlaczego? Bo Gorzów Wlkp. potrzebował 
zmiany. Dali Państwo temu wyraz idąc na wybory i tak licznie głosując na 
mnie. Bardzo dziękuję za zaufanie, którym mnie Państwo obdarzyli i wiarę w 
to, że umie i mogę zmienić Gorzów Wlkp. Dziś mam dobra wiadomość: z 
chwilą objęcia urzędu Prezydenta Miasta Gorzowa Wlkp. oddaję to miasto 
Jego mieszkańcom. Oddaję Wam Gorzów Wlkp. Co przez to rozumiem? To, 
że Gorzów Wlkp. nie należy do Prezydenta, radnych, czy urzędników. Gorzów 
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Wlkp., jak każde inne miasto, należy do ludzi, którzy tu mieszkają i mają prawo 
uczestniczyć w jego tworzeniu i rozwijaniu. Wy, mieszkańcy Gorzowa Wlkp. 
macie prawo wiedzieć wszystko t co dotyczy miasta. Macie prawo zadawać 
pytania i oczekiwać jasnych, konkretnych, rzeczowych odpowiedzi. Macie 
prawo do informacji o stanie miejskich finansów, gospodarki, edukacji, nauki, 
kultury, czy biznesu. Macie prawo działać. Macie prawo chcieć rozmawiać, 
sprawdzać, dociekać, prowadzić dialog. Macie prawo współtworzyć to miasto, 
uczestnicząc w pracach rad dzielnic, biorąc udział w powszechnych od tej pory 
konsultacjach społecznych. Wy, macie do tego prawo, a ja mam wobec Was z 
tego prawa się wywiązać. Otrzymałem ogromny kredyt zaufania i tak właśnie 
zamierzam go spłacać. Czystością intencji, przejrzystością inwestycji, 
jawnością decyzji, zapraszaniem Was do współodpowiedzialności za Gorzów 
Wlkp. Ktoś powie: a co to znaczy oddać miasto mieszkańcom? Czy to nie 
doprowadzi do anarchii? Zapewniam, że nie. Oddając mieszkańcom ich 
miasto, zapraszając do współpracy jednocześnie przyjmuję jako Prezydent 
Gorzowa Wlkp. odpowiedzialność za jego rozwój we wszelkich sferach. 
Stawiam na dialog, lokalność, optymalny rozwój, pozyskanie pieniędzy 
unijnych i ministerialnych, na kluczowe dla miasta i regionu inwestycje. 
Gorzów Wlkp. ma być miastem bezpiecznym i komfortowym do życia, 
dopasowanym do potrzeb swoich mieszkańców. Zamierzam zweryfikować 
plan transportowy Gorzowa Wlkp., także przygotować dobry, dostosowany do 
realnych potrzeb plan remontów dróg miejskich, a także dopracować i 
wprowadzić w życie architektoniczny plan dla Gorzowa Wlkp., uspokoić ruch w 
centrum, pobudzić i ożywić śródmieście. Konieczne jest również zadbanie o to 
co dla wielu z mieszkańców jest najważniejsze, czyli o miejsca pracy. Miejscy 
urzędnicy będą na bieżąco przygotowywać oferty i kierować je do konkretnych 
inwestorów strategicznych dobranych na miarę naszego miasta i jego potrzeb. 
Nie chodzi o to aby ściągać tu kogokolwiek kto wybuduje fabrykę i zatrudni na 
niskopłatne, czasowe umowy i będzie płacił podatki poza granicami kraju. Na 
wsparcie oparte na systemowym rozwiązaniu będą mogły liczyć małe i średnie 
przedsiębiorstwa oraz lokalni przedsiębiorcy, bo to na nich opiera się rozwój 
gospodarki i to oni zostawiają w miejskiej kasie swoje podatki. Wiem, że 
najbliższe lata to będzie dla mnie czas wielkiej i ciężkiej pracy, determinacji i 
konsekwencji w realizacji założonych celów, ale wiem też, że warto. Gorzów 
Wlkp. to miasto z ogromnym potencjałem i niezwykłym kapitałem w postaci 
pozytywnych, świadomych i chcących zmian ludzi. To prawdziwy diament. 
Czas wspólnie oszlifować i docenić jego wartość.  
Robert Surowiec - do tych słów i planów ma Pan 25 gotowych na współpracę 
ludzi. Sądzę, że ta współpraca spowoduje, że te wszystkie rzeczy, o których tu 
mowa dzisiaj, za 4 lata będziemy mogli świętować, że udało się to zrobić.  
Krystyna Sibińska – Poseł na Sejm RP – wybór Państwa przez mieszkańców 
Gorzowa Wlkp. to wyraz wielkiego zaufania i nadziei. Gratuluję tego wyboru, 
podobnie jak wszyscy mieszkańcy Gorzowa Wlkp. pokładam w tym wyborze 
wielką nadzieję. Nadzieję na zmianę, mądrość, porozumienie, na to, że 
będziecie razem pracowali dla dobra naszego miasta Gorzowa Wlkp. 
Składaliście przysięgę na Konstytucję RP, Prezydent składał ślubowanie, że 
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będzie stał na straży prawa, dlatego też na Pana ręce składam egzemplarz 
Konstytucji RP podpisany przez Prezydenta RP p.Bronisława Komorowskiego, 
na Pana ręce jako strażnika przestrzegania prawa w Gorzowie Wlkp., 
oczywiście ze stosownym listem. A na ręce Przewodniczącego wszystkim 
radnym stosowne listy gratulacyjne. Gratuluję i życzę powodzenia, a jako 
Poseł składam deklarację wszelkiej współpracy na rzecz miasta Gorzowa 
Wlkp. 
Jerzy Ostrouch – Wojewoda Lubuski – mam świadomość chyba historycznego 
momentu, historycznej chwili, to bardzo ważne dla miasta, dla północnej 
części naszego województwa, że wyniki wyborów stworzyły wyjątkową 
okoliczność dla jednego, ciągle z większych miasta, na dzień dzisiejszy 
największego miasta w naszym województwie. Za kilka tygodni już nie 
będziemy mogli tak powiedzieć. Cieszę się, że ten proces, który mam nadzieję 
rozpoczęliście podejmując decyzję o takim, a nie innym kształcie Rady Miasta 
i o takim, a nie innym wyborze Prezydenta Miasta, spowoduje, iż proces w 
którym dwa duże miasta na terenie naszego województwa nawzajem siebie 
stymulują do rozwoju, do rozwoju część regionu, będzie kontynuowany. 
Chciałbym Prezydentowi Miasta na tą wyjątkową okoliczność przekazać 
pracę: „Gdyby burmistrzowie rządzili światem”, polecam tą publikację. 
Oczywiście jestem przekonany, że Prezydent doskonale wie czym by to się 
skończyło, ale jest tutaj też taka myśl: „cała nadzieje w miejskiej demokracji”. 
Ta miejską demokracją spowodowaliście zmiany, mam nadzieję, że te zmiany 
będą pozytywne. Radzie Miasta chciałbym przekazać raport o wykorzystaniu 
środków europejskich w poprzedniej perspektywie, dokument, który został 
opracowany przez służby wojewody, stan na październik br. To wielkie 
zadanie, refleksja nad tym dokumentem jest wielkim zadaniem dla radnych i 
dla Prezydenta Miasta. Mam nadzieję, że ten czas związany z przyszłą 
perspektywą, która już w tej chwili jest realizowana w sposób należyty 
wykorzystamy. Chciałbym wszystkim pogratulować, Prezydentowi 
szczególnie, chcę zadeklarować, że możecie liczyć na Urząd Wojewody 
Lubuskiego. Chcę wspierać wszystkie pozytywne działania, chcę dbać o 
bezpieczeństwo mieszkańców. 
Witold Pahl – Poseł na Sejm RP – bardzo późno zgłosiłem swój akces do 
zabrania głosu, rzeczywiście przemawiając jako pierwszy ma się więcej 
możliwości do powiedzenia, przedstawienia dobrych argumentów, ale 
przemawiając jako ostatni z tego grona można powiedzieć to czego nie 
powiedzieli inni. Oczywiście przyłączam się do gratulacji, słowo klucz jakie 
dzisiaj tutaj padało to jest słowo: współpraca. Ta współpraca jest nie tylko 
prawem jak dotychczas niektórzy sądzili, ale jest również obowiązkiem, 
Zachęcam do lektury i opracowania przekazanego przez Wojewodę. Pokazuje 
ono jak duże wyzwania stoją przed miastem i jak trzeba będzie rzeczywiście 
dużo poświęcenia stworzyć jedną, dobrze współpracującą ze sobą drużynę. 
Mamy oto dzisiaj, a właściwie już przystąpiliśmy do przygotowania, do 
korzystania z ostatniej transzy środków unijnych. Jest to szansa na to aby 
Gorzów Wlkp. nadgonił to cywilizacyjne opóźnienie względem innych 
ośrodków. Tak więc propozycja współpracy, to słowo: współpraca, które pada 
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ze strony Parlamentarzystów, Wojewody Lubuskiego, powinno być również 
takim wspólnym mottem wszystkich nas po to aby Gorzów Wlkp. mógł być 
dumny z ludzi, których obdarzył publicznym zaufaniem. Liczę na to, że 
współpraca wejdzie na stałe do słownika Gorzowa Wlkp. 
Robert Surowiec – odczytał list gratulacyjny, który wpłynął do Rady Miasta od 
Senator RP – p.H.Hatki – załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad.6  Zamkni ęcie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Poczet Sztandarowy 
wyprowadzono. Przewodniczący Rady Miasta – Robert Surowiec zamyka 
obrady I sesji Rady Miasta, dziękując zebranym radnym i gościom 
zaproszonym za udział.  
 
Sesję zakończono o godz.1505. 
 
 

Senior Rady MIasta     Przewodniczący Rady Miasta 
  ( - )       ( - ) 
      Grażyna Wojciechowska    Robert Surowiec 
 
 
Protokołowała 
M.Matuszek 


